



香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong

鄭植之中學：地質保育與地質公園講座 (30-01-2013)

本會 2013 年第一次學校講座，於 1 月 30 日下午在新界西貢坑口區鄭植之中學舉行。主席吳振揚博士連同四位義工向超過 500 名高中班學生，以“地質保育與地質公園”為題，進行了約 45 分鐘的演講。

吳博士首先以一些圖片，解釋了地質保育及地質多樣性的基本概念，再介紹香港擁有豐富地質多樣性條件，但同時面臨都市化的一些改變所產生的壓力及沖擊，要市民了解及支持推動地質多樣性保育殊不簡單。地質公園的誕生促使更多市民喜愛岩石地貌，引起認知及興趣，進一步支持地質保育；這證明地質公園在香港這個大都會的成立，對整體自然環境保育起了極大的推動作用。

演講完畢後，部份同學留下，詳細討論一些有關議題，例如地質公園導賞員制度及申請條件等問題。

參與義工: 鄧世海，曹偉樑，姜志鳳，鄒美玲



香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong

Cheng Chek Chee Secondary School : Talk on Geoconservation and Geopark (30/01/2013)

The first school talk of AGHK in 2013 took place on 30 January at Cheng Chek Chee Secondary School of Sai Kung & Hang Hau Districts, NT. Our Chairman, Dr. Young Ng, together with 4 volunteers conducted a 45-min talk on “Geoconservation and Geopark” to about 500 senior secondary school students.

Dr. Ng first introduced, via beautiful pictures of Hong Kong landscape, the general ideas of geoconservation and geodiversity. He then highlighted despite boasting great geodiversity, Hong Kong faces impacts and threats posed by urbanisation. It is also never an easy task to let the general public understand and hence help promote geodiversity conservation. However the Hong Kong Geopark has made a great leap in popularizing rocks and landforms, arousing the interest and cognition in the community as well as their support of geoconservation. This proves the establishment of Geopark in the metropolitan Hong Kong has immensely facilitated a more holistic conservation of natural environment.

After the talk, Dr. Ng also held a short panel discussion with interested students on related topics such as the geopark guides system and its application eligibility.

Participating Volunteers: Philip Tang, Grass Cho, Joyi Khung, Christina Chow



香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong





香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong

